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Maankäyttö- ja rakennuslain 10. seurantaministerikokous   

        
 
Aika:  Keskiviikko 24.2.2021 klo 15:05-16:44 
Paikka:  Teams-kokous 
 
Osallistujat: 
 Ministeri Krista Mikkonen, pj. 
 Ministeri Timo Harakka, poistui 16:38 
 Kansanedustaja Pia Lohikoski 
    

Eav Anna Abrahamsson 
Eav Johanna Juselius 
Eav Timo Juurikkala 
Eav Henri Purje  

 Eav Teppo Säkkinen 
 Valtiosiht. Malin Brännkärr 
 Valtiosiht. Kimmo Tiilikainen 
  
 Viranhaltijat:  

Juhani Damski, (YM) 
Annika Collin, (YM)  
Jaana Junnila, (YM) 
Ulla Koski, (YM) 
Petteri Katajisto, (YM) 
Kirsi Martinkauppi, (YM) 
Anna-Leena Seppälä, (YM) 
Anne Vanhanen, (YM) 
Lauri Jääskeläinen, (YM), sihteeri 
 
 
 

  
  



 
 

1. Kokouksen avaus 
 
 Puheenjohtaja, ympäristö- ja ilmastoministeri Krista Mikkonen avasi kokouksen ja totesi 
 osallistujat 
 

2. Edellisen kokouksen muistio 
 
 Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin.  

 
3. Jatkotyön aikataulu ja teemat 

 
Anna-Leena Seppälä totesi, että esitysluonnoksen kääntäminen ruotsiksi on rakentamisen 
osion osalta alkanut. Yhteensovittamiseen ja loppuosien kääntämiseen pitäisi varata 4 – 6 
viikkoa. Lopullisen hallituksen esityksen viimeistely lausuntokierroksen jälkeen syksyllä 
2021 voi mennä kiireiseksi. Lainsäädännön arviointineuvoston käsittelyyn pitää varata neljä 
viikkoa syksyllä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että seuraava seurantaministerikokous pidetään keskiviikkona 
3.3.2021. Viikonvaihde lauantai 6.3. ja sunnuntai 7.3. 2021 ovat myös tarvittaessa 
mahdollisia kokouspäiviä. 
   

 
4. Keskusteltavat asiat 

 
Maapolitiikka 

 
Jaana Junnila esitteli maapolitiikan teeman osalta maankäyttösopimuksia ja -maksuja 
koskevat uusimmat säännösehdotukset. Kuntaliitto ei enää tässä vaiheessa esitä 
kehittämiskorvauksen sitomista nettoarvonnousuun. 

 
Käytiin keskustelua mm. hallitusohjelman kirjauksesta, jonka mukaan kuntien 
maapolitiikkaa vahvistetaan, 500 kerrosneliömetrin alarajasta kehittämiskorvausta 
määrättäessä ja siitä, miten pitäisi suhtautua katujen ilmaisluovutusvelvollisuuden 
poistamisesta aiheutuviin vaikutuksiin kuntien talouteen.  
 
Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että muutoksen vaikutuksia 
tarkennetaan ja keskustelua teeman osalta jatketaan. 
 

Asemakaavojen aloiteoikeus ja kumppanuuskaavoitus  
 

Anna-Leena Seppälä esitteli luonnoksen asemakaavan aloitusoikeutta ja 
kumppanuuskaavoitusta koskevasta lisäyksestä yleisperusteluihin. 

 
Käytiin keskustelua esitetystä lisäyksestä perusteluihin 
 
Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että keskustelua jatketaan teeman 
osalta.  

 
Saamelaisten oikeudet  
    



Anna-Leena Seppälä esitteli Saamelaiskäräjien kanssa läpi käytyjä vaihtoehtoja 1 ja 2 siltä 
osin, miten saamelaisten oikeudet muotoiltaisiin lakiin. Käytettävissä oli muistio, johon on 
koottu, miten vesilaissa, luonnonsuojelulaissa, ympäristönsuojelulaissa, kaivoslaissa ja 
metsälaissa on vastaava kysymys ratkaistu. 

 
 Käytiin keskustelua. 
  

Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että keskustelua jatketaan teeman 
osalta.  

 
Maakuntakaava ja viherrakenne  
 

Ulla Koski esitteli kaavoissa esitettävien viherrakenteiden suhdetta metsälakiin. 
 

Keskustelua käytiin mm. kaavoissa käytettyjen suojelumerkintöjen eroista ja niiden 
määräaikaisuudesta. 
  
Käydyn keskustelun pohjalta puheenjohtaja totesi, että teeman osalta jatketaan 
keskustelua.  

 
 Asialistalla olleista teemoista jäi käsittelemättä ELYjen tehtävät.  
 

 
5. Seuraava kokous 

 
Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 3.3. klo 7:30 – 9:00.   
 

6. Kokouksen päättäminen 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16:44. 


